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Dojčanské noviny 

JESENNÉ ZAMYSLENIE 
Milí spoluobčania, práve čítate tretie číslo Dojčanských no-

vín, ktoré vychádza na prahu najfarebnejšieho obdobia roka, 
jesene. Ako hospodár hodnotí svoju úrodu, tak aj my v tomto 
čísle prezentujeme, čo sme vybudovali v tomto roku. Rok 2019 – 
tak ako aj predchádzajúce roky – sa nesie v znamení investícií 
v prospech rozvoja našej obce. Investície, ktoré sme rozbehli 
a schválili ukazujú, že sa nebojíme nových výziev, ktoré stoja 
pred nami. Vôbec nepochybujem, že spoločne s vašou podporou 
si s nimi poradíme. O konkrétnych investičných akciách, ktoré 
realizujeme alebo sme ich už aj dokončili sa dočítate v tomto 
vydaní Dojčanských novín. 

V súčasnosti aktívne riešime využitie priestorov bývalej ma-
terskej školy, ktorú by sme chceli prerobiť na byty. Máme dva 
návrhy, ako riešiť rekonštrukciu a verím, že spolu s poslancami   
vyberieme najvhodnejšie riešenie. 

Pripravujeme pre obyvateľov workoutové stroje, ktoré plá-
nujeme umiestniť na zelenú plochu medzi bývalú materskú školu 
a zdravotné stredisko. Na nákup prvkov workoutového ihriska 
sme získali dotáciu z VUC Trnava vo výške 2.200,- €.  

Teší ma, že viacerí z Vás si všímajú svoje okolie, aj okolie 
obce, nie je im ľahostajné čisté životné prostredie, bezpečné ihri-
ská v obci a že prichádzate s návrhmi na skvalitnenie života 
v obci. No mrzí ma, že niektorí prácu iných ničia, znečisťujú ži-
votné prostredie vytváraním skládok odpadu či vypúšťaním 
žumpy do priekop, rigolov a Dolinského potoka, alebo znižujú 
bezpečnosť našich detí krádežou spomaľovacích prahov pri ško-
le či poškodením bránok na multifunkčnom ihrisku. Neuvedomu-
jú si, že za likvidáciu nelegálnej skládky zaplatíme nakoniec vše-
tci. Zarážajúce je, že za obcou sa objaví odpad, ktorý sa zbiera 
v rámci triedeného zberu. Snažíme sa vám vychádzať v ústrety 
a stačí, ak odpad vyložíte priamo pred dom a zamestnanci obce 
ho vyzbierajú.  Dopriala by som obyvateľom, ktorí vypúšťajú 
žumpu do priekopy, rigola či Dolinského potoka, ich čistiť po 
zaplavení žumpou, aby si rozmysleli, či takto budú konať. Ale 
keď nie je vyčistená priekopa či potok, tak sa poukazuje na zane-
dbanie čistenia. Za nákup a osadenie nových spomaľovacích 
prahov opäť zaplatíme všetci. Koľko stojí taký spomaľovací 
prah? Jeden prah vyjde na 22,- € bez DPH, ale k tomu je potreb-
né prirátať hmoždinky, vruty a prácu. Avšak, ak by prišlo 
k nehode a na odstránený prah a nepozornosť vodiča by doplati-
lo dieťa, potom by už bolo neskoro. Verím, že budeme všímaví 
a finančné prostriedky obce sa budú využívať efektívne a účelne. 
Ďakujem všetkým, ktorým záleží na našej obci. 

Slavomíra Melišová, starostka obce 

? 

Starnutie je súčasťou života každého z nás. Staroba prináša 
životnú múdrosť a dostatok času, kedy sa môžu starší ľudia ve-
novať sebe a svojim koníčkom alebo sa tešiť z prítomnosti svo-
jich detí a vnúčat. 

Staroba však prináša aj rôzne ťažkosti, zdravotné problémy, 
horšiu pohyblivosť, niekedy až úplnú odkázanosť na pomoc dru-
hého človeka. Ak je starší človek odkázaný na pomoc druhého, 
stáva sa, že deti sa nemôžu o bezvládnych rodičov starať, preto-
že sú zamestnaní. Vtedy je potrebné rodičovi, ktorý je odkázaný 
na celodennú starostlivosť, zabezpečiť  opatrovateľskú službu, 
alebo rodiča umiestniť do denného stacionára, v krajnom prípa-
de do zariadenia sociálnych služieb. Rozhodnutie musí zostať na 

samotnom človeku, ktorý opateru potrebuje  a nie je možné ho 
nútiť k umiestneniu  do zariadenia. V poslednom období sa často 
medzi odborníkmi diskutuje o tom, ako zabezpečiť dôstojnú sta-
robu ľuďom, ktorí sú odkázaní na niekoľkohodinovú, či celoden-
nú starostlivosť. Odborníci sa čoraz viac prikláňajú k domácej 
opatere. Zabezpečenie opatrovateľskej služby je potrebné zapla-
tiť. Ak dôchodok opatrovanej osoby nepostačuje na úhradu 
opatrovateľskej služby, hľadajú sa zdroje financovania prvotne 
z majetku opatrovanej osoby, napr. z úspor, z predaja nehnuteľ-
ností  a iného majetku. Ak majetok opatrovanej osoby neposta-
čuje na opatrovanie, finančne sa podieľajú na starostlivosti deti 
opatrovanej osoby. Zákon o rodine č. 36/2005 Z.z. v § 66 a 67 
hovorí, že deti, ktoré sú schopné samy sa živiť, sú povinné zabez-
pečiť svojim rodičom primeranú výživu, ak to potrebujú. Každé 
dieťa plní vyživovaciu povinnosť voči rodičom v takom rozsahu, 
aký zodpovedá pomeru jeho schopností, možností, majetkových 
pomerov k schopnostiam, možnostiam a k majetkovým pome-
rom ostatných detí. 

Niekedy príde k životnej situácii, že rodič prevedie celý svoj 
majetok na svoje deti alebo na jedno z detí. Rozhodnutie daro-
vať alebo predať majetok je výsostné právo každého vlastníka 
a nie je možné ho k tomu donútiť.  Každý vlastník má právo sa 
rozhodnúť, čo urobí so svojim majetkom,  či si ho ponechá do 
smrti, či ho prenajme, daruje alebo predá. Ak sa rozhodne svoj 
majetok predať, peniaze z predaja majetku sú jeho vlastníctvom 
a nie je možné robiť nátlak na vlastníka, aby rozdal svoje penia-
ze. 

Ak sa však už starší človek rozhodne za svojho života daro-
vať svoj dom niektorému z potomkov, je potrebné, aby si ako 
darca nechal vypracovať zmluvu, ktorá ho ochráni, aby neprišiel 
o svoje obydlie. Darujúceho môže ochrániť zmluva o vecnom 
bremene s doživotným právom bývania alebo zaopatrovacia 
zmluva, v ktorej sa dajú podrobným spôsobom upraviť podmien-
ky živobytia, starostlivosti, opatery a jej financovanie. Doživotné 
právo bývania ako vecné bremeno síce zabezpečí právo darujú-
ceho bývať v darovanom dome,  avšak negarantuje, že sa ne-
zhoršia medziľudské vzťahy medzi obdarovaným a darcom. Ak 
zlyhá morálna povinnosť obdarovaného, ktorý sa zaviazal svoj-
ho rodiča doopatrovať, môže darujúci žiadať vrátenie daru. 
Prípadne, ak povinný neplní podmienky zaopatrovacej zmluvy 
a o rodiča sa nestará, môže si rodič zo zmluvy vymôcť peňažné 
plnenie ako náhradu a z finančnej náhrady zaplatiť opatrova-
teľskú službu. Tiež môže žiadať od detí výživné podľa zákona 
o rodine.  

Tak, ako majú rodičia vyživovaciu povinnosť 
k svojím deťom, kým deti nie sú schopné  samé sa ži-
viť, tak sú dospelé deti povinné zabezpečiť starostli-
vosť o svojich starých rodičov. 

Antónia Mikulíková 
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UZNESENIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA KONANÉHO V DŇOCH:  26.6., 22.8., 12.9. 
 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje: 

 poskytnutie dotácie spoločnosti Dojč – OPS, s. r. o. vo výške 5.150,- €, slovom päťtisíc jednosto-
päťdesiat eur. Dotácia bude poskytnutá v zmysle § 7 ods. 2 zákona č. 583/2004 Z.z. 
o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov; 

 7. zmenu rozpočtu na rok 2019; 

 použitie rezervného fondu v sume 39.000,- € na nákup budovy COOP Jednota pri kostole súp. č. 
329 a priľahlých pozemkov; 

 prenájom bytu č. 2 Tiborovi Wirthovi za predpokladu, že vyjadrí svoj záujem o nasťahovanie 
sa písomne do 01.07.2019 a následne sa reálne do bytu nasťahuje. V prípade, že vyjadrí písom-
ne nezáujem, resp. nedodrží vyššie uvedené požiadavky, Obecné zastupiteľstvo v Dojči schvaľu-
je pridelenie nájomného bytu Michaele Jurigovej; 

 zmeny v Komunitnom pláne z 22.06.2017. Odôvodnenie: V Komunitnom pláne bol nejednoz-
načne uvedený počet Rómov žijúcich v našej obci v bode 1.2.1. Obyvateľstvo, kde boli uvedení 
ako iné. V obci žijú Rómovia, no nie segregovane, ale sú rozptýlení po obci, preto je potrebné 
vybudovať komunitné centrum, aby im boli cielene poskytované služby a vzdelávacie progra-
my vedúce k začleneniu do majoritnej komunity; 

 procesný postup pri voľbe hlavného kontrolóra;  

 8. zmenu rozpočtu na rok 2019; 

 použitie rezervného fondu v celkovej sume 43.770,- €, z toho 30.000,- € na realizáciu výstavby 
Hasičská zbrojnica – zmena a 13.770,- € na rekonštrukciu vodovodu a kanalizácie v Základnej 
škole s materskou školou Dojč; 

 návrh Kúpnej zmluvy uzatvorenej podľa § 588 a nasl. Zákona č. 40/1964 Zb. Občiansky zákon-
ník v platnom znení so zmluvou o zriadení vecného bremena a návrh Zmluvy o budúcej zmluve 
o nájme nebytových priestorov uzatvorenej v zmysle § 50a a nasl. Zákona č. 40/1964 Zb. Ob-
čiansky zákonník v znení neskorších predpisov v spojení s ustanoveniami zákona č. 116/1990 
Zb. o nájme a podnájme nebytových priestorov v znení neskorších predpisov so Západosl. dis-
tribučnou a.s., Čulenova 6, Bratislava a poveruje Obecný úrad uzatvorením týchto zmlúv; 

 zriadenie vecného bremena na pozemky parc. č. 1288 o výmere 2894 m2, druh pozemku zast. 
plochy a nádvoria, LV 912 a parc. č. 1289 o výmere 242 m2, druh pozemku zast. plochy 
a nádvoria, LV 912  z dôvodu osobitného zreteľa podľa zákona č. 138/1991 Z.z. § 9a ods. 8 
písm. e) v zmysle Zmluvy o budúcej zmluve na zriadenie vec. bremena zn. 16/933/
L13.0419.15.0001/ZBZ_VB pre Západoslov. distribučnú, a.s. Čulenova 6, 815 47  Bratislava 1; 

 Spoločný program odpadového hospodárstva obcí Častkov, Dojč, Hlboké, Hradište pod Vrát-
nom, Jablonica, Koválov, Osuské, Podbranč, Prietrž, Rohov, Rovensko, Rybky, Senica, Smrdáky. 
Sobotište a Šajdíkove Humence na roky 2016 -2020; 

 zapojenie sa do Výzvy MAS_083/7.2/2 - Podopatrenie 7.2. Podpora na investície do vytvárania, 
zlepšovania alebo rozširovania všetkých druhov infraštruktúr malých rozmerov vrátane inves-
tícií do energie z obnoviteľných zdrojov a úspor energie (mimo Bratislavský kraj) 
z operačného programu PRV 2014 – 2020 na rekonštrukciu chodníka na Kolónii a 5% spoluú-
časť pri realizácii projektu; 

 prebytočný hnuteľný majetok obce osobný automobil Felícia odovzdať na ekologickú likvidá-
ciu vozidiel, letné pneumatiky s diskami odpredať za symbolických 10,- € Vladimírovi Línkovi; 

 odpredaj pozemkov  na realizáciu prestavby a prístavby potravín na supermarket 
s parkoviskom pre zákazníkov v zmysle zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskor-
ších predpisov priamym predajom podľa § 9a ods. 8 písm. b), za cenu 9,14 €/m2 spoločnosti 
COOP Jednota Senica, spotrebné družstvo 905 47 Senica pri predajni potravín COOP Jednota 
Pod akropolou v Dojči v celkovej výmere 781 m2 v zmysle GP č. 240-167-138/A-94 na oddelenie 
pozemkov parc č. 151/11 o výmere 190 m2, 151/12 o výmere 17 m2 a 151/13 o výmere 19 m2 

a GP č. 7/2019 na oddelenie pozemku parc. č. 151/27 o výmere 555 m2; 

 kúpnu zmluvu uzatvorenú podľa § 588 a nasl. Zákona č. 40/1964 Zb. Občiansky zákonník 
v znení neskorších predpisov č. 191391-L13.0419.15.0001-KZ_P_TS a Zmluvu o zriadení vec-
ných bremien ev. č. oprávneného 191392-L13.0419.15.00001-VB uzatvorenej podľa § 151n 
a nasl. Zákona č. 40/1964 Zb. Občiansky zákonník v znení neskorších predpisov so Západoslo-
venskou distribučnou a.s., Čulenova 6, Bratislava a poveruje Obecný úrad uzatvorením 
týchto zmlúv. 

Obecné zastupiteľstvo súhlasí: 

 s nočnou hasičskou súťažou, ktorá sa uskutoční 3.8.2019 od 19,00 do 03,00 h v športovom are-
áli v Dojči. Pri organizovaní súťaže treba rešpektovať obmedzenia z výstavby has. zbrojnice; 

 s vyhotovením znaleckého posudku na budovu bývalej MŠ s priľahlými pozemkami. 
Obecné zastupiteľstvo ruší: 

 uznesenie č. 99/2018-2022/UObZ zo dňa 19.06.2019. 
Obecné zastupiteľstvo v Dojči ako valné zhromaždenie rozhodlo o 

 navýšení ZI v spoločnosti Dojč – OPS, s.r.o. o 31.000,- €, slovom tridsaťjeden tisíc eur. 
Obecné zastupiteľstvo 

 v súlade s § 18a zákona č. 369/1990 Zb o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov volí 
Ing. Dušana Frndalovicsa bytom Hodonínska 1537/15, 908 51 Holíč za hlavného kontrolóra 
obce Dojč s počtom hlasov 8 na funkčné obdobie od 16.9.2019 do 15.9.2025. 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie: 

 plnenie PHSR obce Dojč na roky 2014 -2020. 

SPOLOČENSKÁ  KRONIKA 
Narodili sa 

 

Pavol Morávek, Elizabet Ušiaková 
Kristína Sovová 

Lilly Charlotte Hurbánková 
 
 

Zomreli 
 Anastázia Šimková 

 
 

Prisťahovali sa 
Lucia Bibzová, Vladimír Bibza, Adam 

Bibza, Filip Bibza, Peter Koňuch 
Jaroslava Koňuchová, Róbert Španka,  
Richard Španka, Barbara Španková,     

Mária Vítovská, René Raymond Vítovský, 
Lucia Sovová, Ladislav Rehák,                    

Kristína Jurková  
 
 

Odsťahovali sa: 
Barbora Heráková, Pavol Lakatoš, Tomáš 
Božek, Zuzana Božková, Hana Božková, 

Damián Božek, Ľudmila Deščíková  

KRÁDEŽE KOVOVÉHO ODPADU 
Viackra t sa stalo, ž e ste pris li na 

Obecný  ú rad s tý m, ž e va m pri vý vože 
nevra tili vrece na kovový  odpad. 
27.08.2019 pris iel na Obecný  ú rad 
obývateľ, ktorý  si vs imol, ž e c ervena  
doda vka jaždí  po obci a berie c ervene  
vrecia na kovový  odpad. Kontaktovala 
som polí ciú a podarilo sa mi prichýtiť 
pri c ine tý chto „žberac ov“, ktorý  krad-
li kovový  odpad, pric om nemali ani 
opra vnenie na žber a  likvida ciú odpa-
dú ž okresne ho ú radú, ani sa neohla -
sili na Obecnom ú rade. Vrecia múseli 
ž aúta výlož iť a opústiť nas ú obec. 

S taký mito žberac mi sa streta vam 
niekoľkokra t do tý ž dn a, najma  
v sobotú, kedý výkúpújú  ro žný odpad. 
Viem, ž e kaž dý  centí k, eúrko je dobre , 
ale tí to vý kúpcovia žvýc ajne nemajú  
povolenie na žber a likvida ciú odpa-
dú, neda vajú  obci ž iadne potvrdenie 
o množ stve výžbieraný ch žlož iek 
a toto množ stvo na m v konec nom do -
sledkú mo ž e chý bať pri vý poc te mie-
rý výtriedenia. Z tohto do vodú na m 
búde ra sť poplatok ža skla dkovanie, 
a tý m sa búde músieť priamo ú merne  
žvýs ovať aj poplatok ža vý vož komú-
na lneho odpadú. Takž e to, c o 
„žarobí te“ tý m, ž e odovžda te odpad 
podomový m vý kúpcom v konec nom 
do sledkú žaplatí te na žvý s enom po-
platkú ža komúna lný odpad. 
Ďakujem Vám za Vašu obozretnosť 
a spolupatričnosť. 

Slavomíra Melišová 
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INVESTIČNÉ AKCIE V OBCI 
Leto sa nieslo v znamení realizácie viacerých investičných projektov, ktoré realizovala obec alebo na ne prispela.  

Výstavba hasičskej zbrojnice V máji sa reálne začalo s výstavbou hasičskej zbrojnice medzi futbalovým ihriskom a areálom 
základnej školy s materskou školou. Pôvodne tu mali byť na prízemí priestory pre futbalistov – dve kabíny so sprchami, miestnosť pre 
rozhodcu so sprchou a WC a kuchynka, ale futbalisti sa rozhodli pred rokom zrekonštruovať pôvodné kabíny TJ. Preto sme projekt 
prepracovali a celá budova bude slúžiť dobrovoľným hasičom. K dispozícii budú mať jednu veľkú a jednu malú garáž, kuchynku 
a sklad, šatňu so sprchou a WC pre dobrovoľných hasičov, WC pre verejnosť a v podkroví zasadaciu miestnosť. Do konca októbra do-
stane budova strechu a výplň otvorov – okná, dvere a brány. V zime sa budú vo vnútri budovať siete, aby sme mohli budovu v roku 
2020 dokončiť, skolaudovať a odovzdať do užívania dobrovoľným hasičom. 

Rekonštrukcia toaliet v kultúrnom dome Kultúrny dom v našej obci postupne rekonštruujeme a v tomto roku sme pristúpili 
k rekonštrukcii toaliet a kuchyne. Kuchyňa bola našou „achillovou pätou“, keďže odpad bol len trativodom a všetka voda zostávala 
v múroch, ktoré boli zvlhnuté a omietka opadávala. Rozhodli sme sa bývalú kuchyňu a sklad prerobiť na toalety a pôvodné toalety 
zmeniť na sklad a výdajňu jedla. Upravili sme aj schody vedúce do nových toaliet. Za kultúrnym domom bola osadená nová žumpa len 
pre nové toalety. Porovnajte sami, ako sa nám to podarilo. 

 
Výtlky, výtlky, ach tie výtlky Častokrát sme si vzdychli nad stavom našich miestnych komunikácií. V tomto roku sme vyč-

lenili financie na opravu výtlkov, s ktorou sa začalo až v júni z dôvodu opakovaného prieskumu trhu, keďže víťaz prvého prieskumu 
nepredložil zmluvu o dielo ani po výzve a oznámil, že opravy vykonávať nebude. Opravili sa výtlky postupne po celej obci. Najväčší 
problém bol, že sa nedalo frézovať, ale výtlky sa museli búrať búracím kladivom, keďže hrúbka asfaltu je žalostná 1 – 2 cm a pod ňou 
sa nachádza zhutnený hrubý makadam. Viacerí z Vás telefonovali alebo aj prišli na Obecný úrad, že ešte niekde v zelenom páse jamu 
nedorobili, alebo prečo sa neurobí celý pás v Hoštákoch, kde je odrezaná cesta pri budovaní vodovodu a v súčasnosti, keď sa autá vy-
hýbajú, zájdu do hliny, kde to je ako „húsenková dráha“.  Avšak, takáto oprava by bola veľmi finančne náročná a neurobili by sme nič 
iné v obci, preto sme pristúpili „len“ k oprave výtlkov.  

 

V zdravotnom stredisku je aj kaderníctvo Počas letných prázdnin sme obnovili priestory ambulancie pre lekára 
v zdravotnom stredisku. Odstránili sme zničenú plávajúcu podlahu, ktorá bola nahradená vysokoodolným PVC, priestory boli vymaľo-
vané a upravené pre ambulanciu všeobecného lekára. Z „odpočivárne“ pre lekára sme vytvorili priestor na prenájom, konkrétne ka-
derníctvo. Tento priestor prenajímame Kaderníctvu Zuzana, p. Zuzane Morávkovej. 

 

Lavičky a odpadkové koše Do parkov a na verejné priestranstvá pribudli lavičky a odpadkové koše. Osadenie lavičiek bolo rea-
lizované po konzultácii s poslancami. Ešte nám chýba osadenie lavičky v Otrubnici. Tu bude lavička osadená pri kríži na začiatku 
Otrubnice po vybudovaní chodníka, ktorý sa práve buduje. 

 

Obnova oplotenia kostola Kostol Všetkých svätých je národnou kultúrnou pamiatkou a  dominantou našej obce. Oplotenie 
kostole bolo v havarijnom stave, stĺpiky držali len vďaka pletivovým výplniam. Chýbal betónový základ, v zemi sa nachádzali tehly, 
ktoré sa podobne ako tie nad povrchom zeme, rozpadali. Ešte v roku 2018 poskytla obec dotáciu pre Farský úrad v Dojči na zakúpe-
nie betónových tvárnic, z ktorých bude vystavané nové oplotenie okolo Kostola Všetkých svätých. S odstraňovaním pôvodného oplote-
nia sa začalo v auguste a v súčasnosti je už časť oplotenia vybudovaná. 

Slavomíra Melišová 
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ČISTOTA ŽIVOTNÉHO PROSTREDIA               
NÁM NIE JE ĽAHOSTAJNÁ 

8. augusta 2019 v podvečerných hodinách občania, 
ktorí boli na vychádzke mi oznámili, že niekto vyviezol 
azbestovú vlnovku a asfaltovú vlnitú lepenku do výmoľa 
pri Dolinskom potoku. Hneď po oznámení som išla pozrieť 
na miesto a nafotiť nebezpečný odpad. Po vinníkovi zostali 
stopy pneumatík osobného vozidla a prívesného vozíka. 
(mohli ste si ich prezrieť na fotografiách na webstránke). 

Požiadala som vinníka, aby skládku, ktorú vytvoril, 
odstránil. Ak by odpad neodstránil ten kto ho vyviezol, 
jeho likvidáciu by sme zaplatili všetci. Azbest môže likvido-
vať len špecializovaná firma. 

Výzvu o vypátraní vinníka ste mohli počuť v hlásení 
obecného rozhlasu, aj čítať na obecnej webstránke. 

Ďakujem všetkým všímavým obyvateľom, za oznáme-
nie nezodpovedných obyvateľov, ktorí vytvorili skládku 
nebezpečného pri Dolinskom potoku. Odpad vinníci od-
stránili na svoje náklady. 

O necelý týždeň neskôr na rovnakom mieste kde bola 
kopa azbestových dosiek  niekto vyviezol staré WC. Neleni-
lo sa mu, rozbiť ho na kúsky a aj s napúšťačom a plasto-
vou doskou vyviesť do výmoľa. Znova som vás vyzvala, že 
ak ste spoznali  vinníka podľa plastovej dosky na WC, kto-
rá nie je bežná, aby ste nám dali o ňom vedieť. 

A aby toho nebolo málo, napriek tomu, že všade sa 
zbierajú plasty, tak niekto vrece s plastmi vyhodil                 
na poľnej ceste smerom k slamníku.  

Tieto nelegálne skládky odstránili zamestnanci obce 
a jeho likvidáciu sme zaplatili my všetci, nielen ten, kto 
odpad vyviezol. 

Slavomíra Melišová 

ZBER KOMUNÁLNEHO ODPADU A TRIEDENÝ ZBER 
 

Odpadovému hospodárstvu sa venujeme v každom vydaní Dojčan-
ských novín. V tomto čísle vám predkladám prehľad zberu za 9 mesia-
cov roka 2019 a porovnanie s rokom 2018. V roku 2018 sme vyproduko-
vali 278,37 t zmesového komunálneho odpadu, čo predstavovalo na jed-
ného obyvateľa približne 223 kg komunálneho odpadu za rok. 
V súčasnosti za 9 mesiacov sme vyprodukovali 195,94 t komunálneho 
odpadu, čo predstavuje 156,75 kg komunálneho odpadu na obyvateľa 
za 9 mesiacov. Ak urobíme porovnanie množstva odpadu na mesiac, 
potom v roku 2018 sme vyprodukovali v priemere 23,20 t odpadu za 
mesiac a v roku 2019 to je 21,77 t odpadu za mesiac.  Množstvo vypro-
dukovaného komunálneho odpadu sa znížilo, ale nemôžeme sa s tým 
uspokojiť a mali by sme si dávať ďalšie ciele na znižovanie množstva 
vyprodukovaného komunálneho odpadu na obyvateľa.  

 

A ako triedime v roku 2019 v porovnaní s rovnakým obdobím 
roku 2018?  

Spoločnosť Envipak poskytla údaje zatiaľ za prvý polrok. Konkrét-
ne množstvá zachytáva tabuľka. Zaujímavý je údaj, že v druhom štvrť-
roku 2019 sa znížila vytriedenosť skla o 35 % oproti rovnakému obdo-
biu v roku 2018. Naopak najvýraznejšie stúpla vytriedenosť tertapakov 
v    2. štvrťroku 2019 voči 2. štvrťroku 2018 o 395 %. 
 

Ak sčítame jednotlivé štvrťroky a porovnáme, zistíme, že medziroč-

ne sme zvýšili vytriedenosť papiera (nárast o 113,57%), plastov (nárast 
o 47 %), kovoch (nárast o 81%) a tetrapakov (nárast o 167,5 %), pri 
skle je dokonca pokles o 9,63 %. 

Rok/komodita v t papier sklo plasty kovy tetrapaky 

1. štvrťrok 2018 1,27 5,21 3,40 0,52 0,18 

2. štvrťrok 2018 2,56 6,11 4,66 0,49 0,22 

1. štvrťrok 2019 4,96 6,26 5,99 0,96 0,20 

2. štvrťrok 2019 3,22 3,97 5,87 0,87 0,87 

 papier sklo plasty kovy tetrapaky 

1 polrok 2018 3,83 11,32 8,06 1,01 0,40 
1. polrok 2019 8,18 10,23 11,86 1,83 1,07 

DESATORO BEZPEČNÉHO SENIORA
  

1. NENALETÍ M NA „VÝ HODNÝ “ NA KUP! 

2. NEDA M PENÍAZE DO RU K CUDZÍ M ĽUD OM! 

3. NENECHA M SA OKLAMAT  POD ZA MÍEN-

KOU PROBLE MOV MOJÍCH BLÍ ZKÝCH! 

4. NEVPUSTÍ M DO DOMU CUDZÍEHO C LOVE-

KA, ABÝ MA OKRADOL! 

5. NEUKA Z EM SKRÝ S U NA PENÍAZE CUDZÍE-

MU C LOVEKU! 

6. NENALETÍ M FALOS NÝ M POLÍCAJTOM A 

ÍNÝ M U RADNÍ KOM! 

7. NEDA M SA OKLAMAT  FALOS NÝ MÍ KAMA-

RA TMÍ MOJÍCH VNU C AT! 

8. NENALETÍ M NA FALOS NE  ZDRAVOTNE  

PROBLE MÝ CUDZÍ CH ĽUDÍ ! 

9. NEROZMÍEN AM PENÍAZE CUDZÍ M ĽUD OM! 

10. NENASTUPUJEM K CUDZÍ M DO AUTA! 

VZN—Vý ražom pra va na samospra vú je aj opra vnenie výda vať 

všeobecne záväzné nariadenia, ktore  obci da va priamo 
U stava SR a na sledne aj ža kon o obecnom žriadení . VZN je               

podža konný  pra vný predpis, preto nemo ž e býť výda vane  na ú pravú 
aký chkoľvek vžťahov, ale ma  svoje obmedženia. Slú ž i va c s inoú           

na spodrobnenie ža konný ch ústanovení  úpravújú cich                            
ž ivot v obci  pra ve na miestne podmienký.  
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MÁME DOMA PSA... Dedina, rodinné domy a neodmysliteľný pes. 

Dnes už nielen vo dvore, ale aj v domácnostiach. Pes sa stal našim každo-
denným spoločníkom a neraz aj členom rodiny. Čo však robiť, ak sa naša 
domácnosť rozrastie o štvornohého miláčika? Ak je šteniatko mladšie ako   
3 mesiacov, počkáme, kým dovŕši vek 3 mesiacov, potom nám vznikne po-
vinnosť nahlásiť psíka do evidencia obce. Po vyplnení evidenčnej karty, 
v ktorej sa uvádza vek, rasa, bydlisko psa, majiteľ a jeho bydlisko, dostane 
psík evidenčné číslo. Majiteľ psa je povinný do 12 týždňa života psa začipo-
vať a o psa sa starať. Starať neznamená len poskytovať  vhodnú stravu, ale 
aj zabezpečiť miesto pre psa – voliéra, dvor, z ktorého psík nevybehne, vete-
rinárnu starostlivosť, zabezpečiť primeranú hygienu, psíka vychovávať 
a venovať mu čas. Čipovanie psov uľahčuje dohľadanie majiteľa v prípade 
hľadania strateného psíka. Majitelia psov narodených pred 31.8.2018 musia 
svojich psov začipovať najneskôr do 31.10.2019. Ak majiteľ nedá svojho 
svojho psíka začipovať môže dostať pokutu až 50,- €. Pokiaľ neoznačí psíka, 
neohlási zmenu údajov či jeho úhyn, hrozí mu pokuta od 500,- do 1.200,- €. 
V prípade podnikateľov alebo právnických osôb to môže byť až do výšky 
4.500,- €. Pri zmene majiteľa musí pôvodný vlastník psa nahlásiť tieto zme-
ny veterinárovi do 21 dní. Stáva sa, že pes vybehne a túla sa po uliciach. 
Vtedy je pomôckou na odhalenie majiteľa buď čip alebo evidenčná známka, 
ktorú má mať každý psík na obojku.  

A čo ak psík uhynie? Majiteľ je povinný písomne nahlásiť túto skutoč-
nosť do 21 dní odo dňa úhynu. Ak sa stane, že psík uhynie z dôvodu stretu 
s motorovým vozidlom majiteľ je povinný sa o psíka postarať a zabezpečiť 
jeho likvidáciu v zmysle zákona, teda v kafilérii. Výnimočne môže byť uhy-
nuté zviera zakopané, avšak len ak je uhynuté zviera nájdené v neschodnom 
teréne alebo v značnom štádiu rozkladu. Vtedy môže byť zakopané na vhod-
nom mieste. V opačnom prípade je priechodná len kafiléria. Náklady spoje-
né so zneškodnením nájdeného biologického odpadu znáša správca cesty, 
ak bolo zviera nájdené na komunikácii ak sa nezisti majiteľ psa. Keďže psy 
musia byť povinne čipované, sú teda všetky psy registrované a majiteľa je 
možné dohľadať, aby uhradil náklady na likvidáciu. Po úhyne je potrebné 
psa z registra vymazať. K tomu je potrebné doložiť doklad o likvidácii a ten 
okrem kafilérie nikto iný nevystaví.  

Slavomíra Melišová 

IVECO DAILY - NOVÁ PÝCHA DHZO Dňa 17.7.2019 sa naše 

DHZO Dojč zúčastnilo slávnostného odovzdávania hasičského auta IVECO DAI-
LY, ktoré sa odovzdávalo v Senici na námestí. Kľúče priamo od pani ministerky 
vnútra Sakovej  si prebral Veliteľ DHZ Peter Juráš a pani starostka Melišová. 
Na tomto slávnostnom odovzdávaní sa taktiež zúčastnili aj ďalší členovia 
DHZO Dojč  Rastislav Veselý, Patrik Veselý a predseda Pavol Zich. 

Nasledujúcu sobotu 20.7.2019 sme spolu s p. Martinom Macekom vykonali 
kontrolu obsahu materiálu a výzbroja auta. Auto sme odprezentovali aj na 
akcii ukončenie prázdnin, ktorú sme pomohli zorganizovať s obcou Dojč. Dňa 
30.8.2019 sme sa zúčastnili na školení u HaZz  v Senici. V najbližších dňoch nás 
čaká cvičenie na Lešti, ktorého sme sa v prvých termínoch nemohli zúčastniť     
z dôvodu nepojazdného auta.            Peter Juráš, veliteľ DHZO Dojč 

Milí  Dojc ania,  

v najbliž s í ch dn och dostane nas a obecna  webova  stra nka 
nový  s at. Prina s ame Va m na hľad na novú  stra nkú.               

Nova  stra nka búde prehľadnejs ia a modernejs ia. S novoú 
stra nkoú búde spústena  aj mobilna  aplika cia „V obraže“.           

Aplika cia va m prina s a prehľad aktúalí t ž webú                
výbraný ch obcí , úpožorní  va s na novo vlož ene   spra vý, 
dožviete sa vc as o organižovaný ch akcia ch, mo ž ete si   

požrieť fotografie alebo dokúmentý  vývesene                          
na ú radnej tabúli výbranej obce.                                                                               

O spústení  novej stra nký búdete vc as informovaní                                      
prostredníctvom obecného rozhlasu. 

ČO JE TO SOCIÁLNO-POSUDKOVÁ ČINNOSŤ? 
Sociálno-posudkovou činnosťou sa vykonáva posúdenie fyzickej osoby o odkázanosti na sociálnu službu v zmysle zákona 

448/2008 Z .z. o sociálnych službách. Občan môže požiadať o posúdenie odkázanosti na opatrovateľskú službu alebo na službu po-
skytovanú v zariadení pre seniorov, zariadení opatrovateľskej služby a denný stacionár. Súčasťou žiadosti o  sociálno-posudkovú čin-
nosť je aj lekárska správa ošetrujúceho všeobecného lekára. Po podaní žiadosti sociálny pracovník vykoná návštevu v domácnos-
ti  žiadateľa za účelom posúdenia individuálnych predpokladov fyzickej osoby (pohybové schopnosti, samoobslužné činnosti), rodin-
ného prostredia a prostredia, ktoré ovplyvňuje začlenenie fyzickej osoby do spoločnosti. Následne posudzujúci zdravotnícky pracov-
ník vydá lekársky posudok na základe lekárskej správy ošetrujúceho lekára a sociálneho posudku z návštevy žiadateľa v domácnosti 
a určí stupeň odkázanosti na pomoc inej fyzickej osoby. 

Sociálny pracovník vypracuje na základe sociálneho a lekárskeho posudku posudok o odkázanosti na sociálnu službu, ktorý je 
podkladom pre vydanie rozhodnutia o odkázanosti na sociálnu službu. Na základe právoplatného rozhodnutia o odkázanosti na so-
ciálnu službu požiada posúdená fyzická osoba o zabezpečenie sociálnej služby. 

O sociálno-posudkovú činnosť môžete požiadať už vtedy, keď sa začína zhoršovať zdravotný stav, či zvažujete požiadať 
o opatrovateľskú službu alebo pobyt v zariadení pre seniorov. Sociálno-posudková činnosť trvá v závislosti od predloženia všetkých 
príloh približne jeden mesiac. Nie je možné vydať rozhodnutie o odkázanosti na počkanie.                                             Slavomíra Melišová 
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POZDRAV DOJČANOM 

Pri príležitosti vydania nového čísla obecných novín Vás všetkých v obci Dojč srdečne pozdravujem.  

1.  Ako ste si iste všimli že, okolo kostolíka v Dojči sme začali s prácou na novom oplotení, ktorá je rozdelená na dve fázy – najskôr zo 

strany od fary a následne zo strany od cintorína. Je to náročná práca, ale verím, že nové oplotenie prinesie aj radosť z  pekného 

pohľadu na vynovené prostredie. Veľmi pekne by som sa chcel touto cestou poďakovať všetkým, ktorí prichádzajú brigádnicky 

pomôcť, a ktorí obetujú svoj čas a sily. Nech Vám to všetkým dobrotivý Boh odmení svojím požehnaním. 

2. Mám radosť, že máme pred kostolom reštaurovaný kríž nad hrobkou Korontáliovcov, ktorý je oproti soche sv. Jána Nepomuckého. 

Tiež priniesol krásny nový pohľad. 

3. Iste ste si viacerí všimli, že na miestnom cintoríne chýba hlavný kríž a  tiež korpus kríža (stvárnenie tela Pána Ježiša Krista) na 

krížoch v obecnej časti Otrubnica a smerom do Šajdíkových Humenciec. Aj tieto kríže plánujeme vo farnosti obnoviť, pretože dre-

vo bolo už práchnivé a korpusy krížov poznačené vplyvom času i počasia. Dúfam, že sa nám to podarí ešte toho roku, možno už 

k jesenným hodám. 

4. Toho roku budeme mať vo farnosti sviatosť birmovania v nedeľu 20. októbra o 15:00 h. Keďže vo farskom kostole budú musieť 

začať aj práce na nových elektrických rozvodoch a osvetlení, bude sviatosť birmovania vyslúžená v kostole v Šajdíkových Humen-

ciach. Srdečne pozývam. 

5. Zároveň oznamujem, že hneď po tomto birmovaní začne nová príprava na sviatosť birmovania pre žiakov siedmeho a  ôsmeho 

ročníka aj formou stretnutí s animátormi, ktorá je veľmi osvedčená vo väčšine farností. Birmovanci budú môcť nájsť pekný pro-

gram, dôležité informácie a vytvoriť dobré vzťahy s inými. Už dopredu srdečne pozývam zapísať sa. 

6. Tak isto oznamujem, že raz do mesiaca organizujeme stretnutie detí. Niekedy v priestoroch družiny ZŠ s MŠ, inokedy na farskom 

dvore, niekedy ideme na výlet. Tieto stretnutia má pod patronátom pani učiteľka Štefánia Vymislická v  spolupráci s rodičmi, ktorí 

sú ochotní vypomôcť. Deti tu nájdu pekné hry, naučia sa nové veci a strávia spolu dobrý čas. Ak by ste chceli prísť, ste srdečne po-

zvaní. Môžete sledovať oznamy na www.faradojc.sk  

7. 29. septembra bola vo farskom kostole v Dojči pri slávnostnej svätej omši uvedená socha svätého Michala archanjela z hory Mon-

te Gargano z Talianska. Ide o najstaršie pútnické miesto, kde sa zjavil sv. Michal archanjel už v piatom storočí, a na ktoré prichá-

dzali pútnici z celého sveta. V našom kostolíku bola inštalovaná a požehnaná presná kópia tejto sochy. Bude tu možnosť vyprosiť 

si prostredníctvom tohto archanjela milosť ochrany pred prírodnými pohromami, milosť oslobodenia od závislostí a  zla 

v manželstvách a rodinách. Srdečne pozývam, príďte sa pozrieť. 

8. Som veľmi povzbudený z toho, že tu v Dojči nachádzam mnohých ľudí, ktorí obetujú svoj čas, sily, prostriedky na to, aby pomáhali 

druhým alebo spoločnému dobru. Nech Vám Pán Boh udelí vytrvalosť v tejto aktivite, kedy si budete môcť raz povedať, že som 

život využil skutočne dobre, nielen pre seba, ale poslúžil som aj dobru a to všetko sa počíta pre večnosť. 

9. Všetkým Vám prajem a vyprosujem Božiu lásku, pomoc a požehnanie. Ak by ste sa potrebovali porozprávať alebo pomôcť vyriešiť 

dáky problém, spokojne sa zastavte.  

Pán farár Ivan Barus 

BAROKOVÝ KRÍŽ RODU KORONTHÁLY 
 

     Na pravej strane pred kostolom v ohradenom areáli sa na-

chádza barokový kríž s hrobmi Márie Papánkovej a Juraja Ko-

ronthályho prikrytými platňami s textom po ich obvode, 

pričom vnútorná plocha jedného z nich je zvýraznená krížom s 

vavrínovým vencom, pochádzajúcim približne zo začiatku 19. 

storočia. 
 

     Tento barokový kríž rodu Koronthály aj s platňami bol dňa 

19. augusta 2019 opravený a obnovený. Práce vykonal Martin 

Horinka za finančnej podpory vdp. Ivana Barusa a farníkov z 

Dojča. 

ERBY RODU KORONTHÁLY   
 

     Máme k dispozícii tri erby tohto rodu. Jeden sa nachádza v 

Dojči na kríži pri kostole, kde je pochovaných viacero prí-

slušníkov tohto rodu. 
 

     Štít tvorí ozdobná tenká naznačená baroková kartuša. Figúra 

– jednorožec držiaci v predných končatinách vetvičku vyrastá z 

koruny, ktorá je na trojvŕší. Hlavná figúra je i klenotom erbu, 

ktorý vyrastá z korunovanej mriežkovej dopredu hľadiacej pril-

bice. Po stranách sú naznačené prikrývadlá. 

     Ďalší takýto erb sa nachádza v Sobotišti, tiež pred kostolom 

na klasicistickom náhrobku, ktorý patrí Jánovi Koronthálymu. 

Štít je klasicistický z 19. storočia. Inak je erb úplne zhodný s 

predchádzajúcim, len mu chýbajú prikrývadlá. 
 

     Posledný erb je v najhoršom stave a nachádza sa na povale-

nom náhrobníku na cintoríne v Čáčove. Líši sa opäť len prevede-

ním. Štít tu má vonkajší lem a pekne sú vypracované i prikrývad-

lá. Farebnosť erbu sa nepodarilo zistiť. Veľmi strohé sú i infor-

mácie o rode. Bol to šľachtický rod, ktorý pôsobil len v Nitrian-

skej župe a zrejme len na Záhorí. Môžeme predpokladať, že ro-

dové sídlo mali v Dojči, odkiaľ sa rozšírili do Čáčova, Sotinej 

a Sobotišťa. 
 

     Štefan Koronthály sa vypracoval v roku 1633 na podžupana 

Nitrianskej župy. V novších časoch sa vyšvihol Juraj Koronthály, 

ktorý bol od roku 1837 hlavným inžinierom Nitrianskej župy. 

http://www.faradojc.sk
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Býval v Dojči, kde bol ich rod už predtým. Je tam pochovaný i s manželkou Máriou Papánkovou. Dve deti, Magdaléna a Jozef, zomreli 

na choleru pri epidémii v roku 1831 a tiež sú pochované v Dojči pred kostolom. Majetky mali i v Čáčove, kde sa dodnes časť polí v cho-

tári nazýva Koronthályovské. 

     V Sotinej môžeme Koronthályovcov sledovať od roku 1654 do roku 1825. Dajú sa tu vystopovať František Koronthály /1654/,           

Ignác Koronthály /1769/, Juraj Koronthály /1825/. 

     Dobre situovaný musel byť i Ján Koronthály usadený v Sobotišti. Má i najhonosnejší náhrobok – slohovo čistý klasicistický. Ferenc 

Koronthály pochádzajúci zo šľachtického rodu pôvodne z Dojča zakúpil majetky v Sobotišti okolo roku 1722. Zeman František Koron-

thály kúpil v Sobotišti kúriu s domovým číslom 60 okolo roku 1750 a začiatkom 19. storočia ju prebudoval do dnešnej podoby.   

                                                                                         Peter Holán 

DO TRETICE VŠETKO DOBRÉ... 
Aj keď na tretíkrát, ale vyšlo. Konečne! ☺  
Počasie býva nevyspytateľný element organi-

zovaných akcií. Členovia kultúrnej komisie boli 
nútení presunúť tento rok Deň detí dvakrát. Síce 
neradi, ale lialo ako z krhly a nebolo iné východis-
ko, keďže viaceré disciplíny pre deti boli priprave-
né vonku.  

Tohtoročnou novinkou bola spolupráca s DHZ 
Dojč. Dobrovoľní hasiči z obce predstavili účastní-
kom novú techniku – hasičské auto Iveco Daily 
a protipovodňový vozík. Deti a ich sprevádzajúce 
osoby si mohli vyskúšať striekanie vody na terč z D-
prúdnice a absolvovať hasičskú prekážkovú dráhu. 
Unesené neboli len deti... ☺ 

Napriek všetkým úskaliam prítomné detičky 
25. augusta 2019 všetky úlohy zodpovedne plnili 
a následne si s hrdosťou z rúk pani starostky prevzali odmeny od sponzorov, za ktoré v mene členov kultúrnej komisie i v mene detí 
srdečne ďakujeme.  

Zuzana Macková 
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ZÁJAZD NA VÝCHODNÉ SLOVENSKO 

V dňoch 28. až 30. augusta 2019 sa 13 našich členov zúčastnilo vlakového zájazdu do centra východného Slovenska Košíc.  I keď 

bola pred nami cesta skoro 400 km a trvala 

6 hodín, výhľad z okien vlaku naprieč celým 

Slovenskom stál za to. So sprievodcom sme 

si prezreli najkrajšie skvosty Košíc - pekné 

a čisté Hlavné námestie so všetkými historic-

kými pamiatkami, Dóm sv. Alžbety, kaplnka 

sv. Michala, Andrássyho palác, morový stĺp, 

historickú radnicu a mnohé ďalšie.  Vo ve-

černých hodinách nás najviac zaujala svie-

tiaca spievajúca fontána a zvonkohra. 

Vo  Východoslovenskom múzeu sme si  so 

záujmom pozreli Košický zlatý poklad, ktorý 

tvorí približne 2920 zlatých mincí, dukátov, 

3 zlaté medaily a reťaz, dlhá 2,14 m. Tento 

unikátny nález bol objavený v roku 1935 pri 

stavebných prácach. Z   výletu sme prišli 

mierne unavení, ale spokojní, že sme zase 

mohli vidieť krásy Slovenska.  

Naša dobrodružná cesta sa nezaobišla 

bez vtipnej príhody – pani Vilma Španková 

si pomýlila nástup, myslela si, že sa cestuje 

až o deň neskôr – 29. augusta a tak sa vy-

pravila za nami z Trnavy až ďalším rýchli-

kom. Hlavne, že sme sa v Košiciach stretli a už spoločne absolvovali všetky prehliadky.                                 Vilma Mikulová                             

OKTÓBER—MESIAC ÚCTY K STARŠÍM  

V decembri rokú 1990 bol mesiac okto ber výhla sený  Valný m žhromaž dení m Organiža cie spojený ch na rodov ža Mesiac ú ctý  

k stars í m a 1. okto ber ža Medžina rodný  den  stars í ch. Pani starostka v spolúpra ci s kúltú rnoú komisioú pripravúje kaž dý  rok pose-

denie pre do chodcov v kúltú rnom dome. Tento rok sa tak stane v nedeľú 13. okto bra a nas i do chodcovia sa mo ž ú tes iť na male  

obc erstvenie a na kúltú rný program.  

Podľa demografický ch s tatistí k sa v priebehú nasledújú cich 50 rokov poc et ľúdí  stars í ch ako 65 rokov ždvojna sobí . Starnútie 

v sú c asnosti úž  nie je tý m, c í m bý valo pred rokmi. Vďaka žvýs újú cej sa strednej dl ž ke ž ivota c oraž viac stars í ch obc anov verí , ž e 

es te majú  c o ponú knúť a žaž iť aj po dosiahnútí  pokroc ilejs ieho vekú, a tý m, ž e ostanú  aktí vni, mo ž ú prispieť k údrž ateľne mú ras-

tú nas ej spoloc nosti. Nie je to len pra ždna fra ža a tú ú na s v Dojc i ma me do kažý. Na tejto dvojstrane Va m prina s ame novinký            

ž c innosti ZO JDS - Za kladnej organiža cie Jednotý do chodcov Slovenska Dojc , ktorej predsední c koú a hnací m motorom je pani 

Vilma Mikúlova , ktora  si žaslú ž i obdiv a úžnanie ža neútí chajú ci entúžiažmús a chúť do organižovania vý letov, akcií  a vý stav. 

 Bea ta Ba torova  
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VÝSTAVA VÝŠIVIEK  V nedeľu 6. októbra 2019 sa uskutočnila výstava výšiviek v našom vynovenom kultúrnom dome. Výšivky 

nevystavovali len ženy, ale aj šikovní muži. Bolo čo obdivovať. Zachovalé práce našich mám a prastarých mám, rôzne techniky počnúc 

krížikovou výšivkou, richelieu, výšivky plným stehom, obrúsky a prestieranie vyšité technikou hardanger a iné. Okrem vyšívania sme 

mohli obdivovať aj iné techniky, ktoré sa spájajú s hotovým vyšitým dielom a to rôzne obruby: háčkované aj paličkované. Ďakujeme 

všetkým, ktorí si našli čas a prišli sa pozrieť a kto nie, toho srdečne pozývame na našu budúcu výstavu.                             Beáta Bátorová 

VÝLET DO BRATISLAVY A VINÁRSTVA DOĽANY  Čo si tak zamestnaní ľudia nemôžu dovoliť, to sme si dovolili 

my, aktívni dôchodcovia v stredu 25. septembra 2019, takto uprostred pracovného týždňa sme sa vybrali na výlet do Bratislavy.  Prvá 

zastávka bola na Bratislavskom hrade. Mnohí z nás striehli, či neuvidia premiéra ako vchádza do Národnej rady. Asi by mu radi niečo 

povedali :-) Počasie nám prialo, bundy sme postupne dávali dole, okolie hradu bolo krásne a prehliadka vnútra hradu bola tiež zaují-

mavá. Prezreli sme si aj novovybudovanú barokovú záhradu. Po prehliadke hradu sme mali „voľný rozchod“ na nábreží a mohli sme 

sa ísť osviežiť a naobedovať. Po obede sme znova nastúpili do autobusu, ktorý nás unášal smer Vinárstvo Doľany, kde nás už vrelo 

očakávali a ani my sme sa už nemohli dočkať. Nazreli sme do tajov zberu hrozna a výroby vína. Možno nám neukázali úplne všetko, 

ale predstavu, čo všetko obnáša prevádzka takého vinárstva, sme si urobili dokonalú. Výlet sme zakončili ochutnávkou vína a burčia-

ku, niečo dobré sme si k tomu zobli a pani sprievodkyňa zodpovedala všetky naše zvedavé otázky. A čerešničkou na torte boli vína a 

burčiaky, ktoré sme si vo vinárstve kúpili a odniesli domov.                                                                                                               Beáta Bátorová                                         
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Začiatok nového školského roku v MŠ 
 

A opäť sa skončilo leto, prišiel september a s ním sa 
otvorili i brány škôl. I naša materská škola privítala deti – 
jednak tie, ktoré už do nej chodili, ale aj deti, ktoré do nej 
vstúpili po prvý krát. Tu by som chcela adresovať pár slov 
novým deťom a rodičom. 

 

Vstup dieťaťa do materskej školy je prvým krokom do 
spoločnosti. Táto udalosť neprináša problémy len pre die-
ťa, ale i pre jeho zákonných zástupcov – rodičov, ale samo-
zrejme i pre učiteľky. Mnoho rodičov zistí, že sa ich dieťa 
správa v materskej škole úplne inak ako doma a kladie si 
otázky – „Je toto správanie normálne? Zvládne naše dieťa 
dochádzku do MŠ? Ako môžeme dieťaťu pomôcť“. 

 

Podobné problémy majú i pani učiteľky. Obávajú sa 
nového školského roku, pretože väčšina nových detí má 
ťažkosti pri začleňovaní. Každé dieťa zvláda začleňovanie 
do kolektívu inak. Niektoré deti sa s nástupom do MŠ vy-
rovnajú v priebehu niekoľkých dní, iné si na nové prostre-
die zvykajú týždne. Niektoré deti sa vyplačú v prvých 
dňoch, iné začnú plakať po niekoľkých týždňoch. Nezľakni-
te sa. Je to prirodzený jav niektorých detí, pre ktorých 
bolo všetko nové zaujímavé. Chápeme to, že odlúčenie die-
ťaťa od rodiča je ťažké. Ale ani dlhé lúčenie pri vstupe do 
triedy nepôsobí priaznivo na dieťa – dieťa to zneisťuje 
a podnecuje u neho strach. Je veľmi potrebné, aby sa dieťa 
stretávalo s vrstovníkmi, aby sa naučili komunikovať, hrať 
sa a priateľsky vychádzať. O toto všetko sa bude tento škol-
ský rok starať šesť kvalifikovaných učiteliek. Otvorili sme 
tri triedy s počtom detí 47. 

 

Trieda „ Lienky“ – 22 predškolákov vo veku  5-6 rokov 
Trieda „Sovičky“ – 15 detí vo veku 4-5 rokov 
Trieda „Motýliky“ – 10 detí vo veku 2-3 roky                      

od januára pribudnú ešte 4 deti. 
 

Vo výchove a vzdelávaní i v tomto školskom roku bu-
deme pracovať podľa učebných osnov rozpracovaných 
v našom Školskom vzdelávacom programe, ktorý nesie ná-
zov „ CESTA ZA POZNANÍM“ a vymedzuje pre nás všeobec-
né ciele a kľúčové kompetencie s dôrazom na vyvážený 
rozvoj osobnosti detí a obsah predprimárneho vzdelávania. 
Chceme sa viac zamerať a u detí utvrdzovať základy digi-
tálnej gramotnosti prostredníctvom rôznych edukačných 
digitálnych programov ako je „Cirkus šaša Tomáša, Vševed-
ko na vidieku, Safari a pod“ cez projekt „Počítač je kama-
rát“. 

 

Ďalej je naším zámerom zvyšovať telesnú zdatnosť 
a pohybovú výkonnosť cez náš projekt „V zdravom tele – 
zdravý duch“, kde sa budú realizovať viac turistické vy-
chádzky, exkurzie, športové olympiády, súťažné hry medzi 
deťmi, ale i s rodičmi a pod. 

 

Chystáme sa otvoriť i veľa zaujímavých krúžkov, pod-
ľa záujmu zo strany rodičov: napr. hravou formou výučbu 
anglické a nemeckého jazyka, cvičenie s hudbou, mažoret-
ky, tvorenie z prírodnín a iného materiálu. 

 

Ako vidíte náš celoročný edukačný plán je bohatý a my 
sa budeme snažiť o to, aby sa deti v MŠ cítili príjemne 
a odnášali si z nej stále nové a nové zážitky a vedomosti. 
Budeme pracovať tak, aby sme o desať mesiacov mali byť 
na čo hrdí. 

Ľudmila Drinková 
zástupkyňa riaditeľa ZŠ s MŠ Dojč 

UBEHLO TO AKO VODA ... 
V tomto školskom roku sme začali náš posledný rok v základnej 

škole v Dojči. V podstate už odchádzame, a preto sme v prvý deň škol-
ského roka podľa zvyku odprevadili do triedy prváčikov. 

Aj sa nám zdalo, že niektorí majú z nás strach. Ani sa nečuduje-
me, veď nám siahali po pás. 

Počas nášho pôsobenia na ZŠ sme pochopili, že aj pochopiteľné sa 
dá nepochopiť. Väčšina z nás využila všetko, čo je v škole príjemné. 
Boli sme v škole v prírode v Ždiari, chodili sme na exkurzie a výlety 
a najviac sme si to užili v Londýne, kde sme sa (kupodivu) dorozumeli. 
Okrem štúdia nás bavila reprezentácia školy v športových disciplí-
nach, ale chválime sa aj krajskými úspechmi vo vedomostných súťa-
žiach. V škole je stále čo robiť. Okrem učenia môžeme svoju kreativitu 
rozvíjať aj v rôznych krúžkoch – slovenčina a matematika hrou, fol-
klórny krúžok, domčeky, tvorba časopisu, športový, strelecký, klub 
dievčat, futbalový, florbalový, hádzaná, atletika, spevácky. Pre nás 
deviatakov je to hlavne príprava na Monitor zo slovenčiny 
a matematiky. Pravdu povediac, siedma a ôsma hodina navyše je dosť 
fuška, ale pripraviť sa musíme, aby sme v celoslovenskom testovaní   
1. apríla 2020 uspeli čo najlepšie. 

Potom, po jeho zvládnutí, sa všetci budeme tešiť  koncom apríla 
na výlet do Berlína. Bude to super zavŕšenie nášho deväťročného pô-
sobenia v škole.                                                                         Žiaci 9. ročníka 

 

V mene celej redakčnej rady ďakujeme deviatakom za prí-
spevok do našich novín, je príjemným prekvapením a spestre-
ním. Úprimne sa tešíme za každého nového prispievateľa :-)  

Prajeme Vám, milí žiaci z 9. A,  z celého srdca veľa šťastia do 
budúceho študentského života  a keďže „šťastie praje priprave-
ným“, želáme Vám veľa chuti do učenia,  aby ste dopadli na vý-
bornú na Monitore, aby ste sa super zabavili na výlete do Berlí-
na a aby ste aj naďalej reprezentovali našu Základnú školu s 
materskou školou len v tom najlepšom svetle, nech už budete 
kdekoľvek :-)                                                                         Redakčná rada  
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„SLAVÍČEK“  SA ROZRASTÁ 
 

Folklórny krúžok Slavíček pri ZŠ s MŠ Dojč začína 
pracovať druhý školský rok. Tento školský rok sme sa 
rozrástli na 2 skupiny – mladší a starší. Veľký záujem 
detí o folklór a tradície nás teší, ale musíme znovu zain-
vestovať do nových krojov a vybavenia krúžku. 

 A čo pripravujeme? Ku koncu kalendárneho 
roka pripravuje 26 detí tanečno-dramatické pásmo 
„Ďakujeme Slniečko“ - od sv. Anny do Kataríny, ktorým 
ukončíme náš folklórny rok (pozvánku na vystúpenie 
nájdete na poslednej strane). 

V novom roku pripravíme predstavenie „Vitaj Sl-
niečko“ – zvyky, piesne a tance od Smrtnej nedele do sv. 
Jána 24. júna.                                          Andrea Hrnčiríková 

                                                                    vedúca krúžku 

ŠPORTOVÝ ROK 2018/2019 V NAŠEJ ŠKOLE 
Šport a všetky aktivity sú pre rozvoj našich žiakov veľmi dôležité. Sme veľmi radi, že záujem o športové aktivity v našej škole stá-

le stúpa a je o jednotlivé druhy ako futbal, florbal, hádzaná, či streľba, čoraz väčší záujem. 
Minulý školský rok sa nám práve v týchto disciplínach podarili pekné úspechy. Zúčastnili sme sa niekoľkých okresných 

a regionálnych súťaží. Strelecká súťaž žiačky  3. miesto, futbal starší žiaci 4. miesto, mladší žiaci 4. miesto, hádzaná starší  žiaci                  
4. miesto. Vo futbalovej súťaži O pohár primátora mesta Šaštín - Stráže sme získali 2. miesto a v 1. ročníku futbalovej súťaže  
O pohár starostky obce Dojč sme sa umiestnili na 3. mieste. 

S radosťou som sa zúčastňoval všetkých týchto akcií, pretože ma tešil pohľad na našich žiakov, na ich odhodlanosť a  snahu. Pre-
to sme v spolupráci s rodičovským združením posilnili i vybavenosť školy športovým náradím a materiálom. 

I tento školský rok sa budeme snažiť dosiahnuť čo najlepšie výsledky v športových súťažiach.  
Pretože žiaci prejavili záujem i o volejbal, začali sme budovať v areály školy volejbalové ihrisko a doskočisko pre skok do diaľky. 

Verím, že aj v týchto disciplínach odhalíme skryté talenty. 
Radovan Prstek, riaditeľ školy 
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KDE BOLO—TAM BOLO 

Ženičky, ženičky,  
nedávno dievčičky. 
Ale sme vyrástli 
do krásy babičky. 
 
Babičky, starenky, 
tej dobrej dušičky, 
nemôžu bolieť nás  
hlava, či nožičky. 
 
A keď aj—skryte snáď. 
Nedáme najavo. 
Bo treba od rána, 
bo treba tam i to. 
 
Tam treba priskočiť,  
tu treba prichytiť, 
naškamrať, usmiať sa 
i hlávky pohladiť. 
 
Ruky už mäknú zas, 
na detské menia sa. 
V nich nežnosť, pokora, 
ich pevnosť stráca sa. 
 
Vedia sa rozdávať, 
zo srdca ukrájať. 
V kútiku samoty 
na časy spomínať. 
 
Kde bolo—tam bolo 
žila si dievčička. 
I rástla do krásy,  
zrazu je babička. 
 

Ten švárny mládenec 
ten veľký horenos,  
čo plot preskočiť chcel, 
to čo dnes nevedel. 
 
Vyrástol v starečka 
hodnosť to veliká. 
Nanosil nastrádal 
skúsenosť života. 
 
Dnes môže rozdávať 
s úsmevom nakládať. 
I keď krok ustáva 
tu a tam pomáha. 
 
Vďaka ti Bože môj,  
vďaka ti za ten dar. 
Vďaka ti za lásku 
starečkom, starenkám. 
 
 
Emília Dobiášová 
Šajdíkove Humence 

Obec Dojč, Rodičovské združenie pri ZŠ s MŠ Dojč a 

ZO JDS Dojč Vás srdečne pozývajú na  

8. VIANOČNÚ DEDINKU 

ktorá sa uskutoční v sobotu 7. decembra 2019 

na priestranstve pri kostole. Všetci ste srdečne vítaní! 

 

POZVÁNKA  
na hudobno-tanečné vystúpenie  

 

„ĎAKUJEME SLNIEČKO“  
účinkujú: folklórny krúžok „Slavíček“                

zo ZŠ s MŠ Dojč  a  
dychová hudba „ĽUBOVJENKA“ 

nedeľa 24.11.2019 o 14:00 hod 
v Kultúrnom dome v Dojči 

HLASUJ ZA SVOJU 
ŠKOLU A VYHRAJ 

V hre je 24.000€ na nákup výpočtovej techni-

ky pre 9 najlepších škôl a viac než 100 skvelých 

cien pre teba. 

 

 

 

 

Základná škola s materskou školou (Dojč 137) 

POZVÁNKA  
na vernisáž 

 

„plenér DOJČ V OBRAZOCH“  
nedeľa 17.11.2019 o 14:00 hod 

predajná výstava obrazov 
v Kultúrnom dome v Dojči 
(od 17.11. do 24.11.2019) 


